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Bachelor Sportwissenschaft – und dann? 

Summary 

Bachelor graduates are faced with the decision - whether to start a profession-

al career or to pursue further postgraduate study. This paper is concerned (a) 

with the transition of Bachelor graduates of the German Sport University Co-

logne into the labour market and (b) with the motives and reasons affecting 

decisions about further study. Results show that the majority of Bachelor grad-

uates continue their studies with follow-up master programs, mainly driven by 

motives like 'personal development' and to improve their chances in the labour 

market. In comparison to the results of the national graduate survey KOAB 

throughout Germany, there are no crucial differences found in terms of subjec-

tive and objective work criteria among employed Bachelor graduates. 

Zusammenfassung 

Bachelorabsolvent_innen stehen nach Ihrem Abschluss vor der Entscheidung, 

ein weiteres Studium aufzunehmen oder den Start in das Berufsleben zu wa-

gen. Dieser Beitrag widmet sich den Fragen, wie sich der Berufseinstieg der 

(nicht-weiterstudierenden) Bachelorabsovlent_innen der DSHS Köln gestaltet 

und welche Motive und Ursachen hinter der Aufnahme eines Masterstudiums 

stehen. Die Ergebnisse zeigen, dass ein Großteil der BA-Absolvent_innen 

nach dem Studienabschluss ein weiteres Studium aufnimmt, wobei Motive der 

persönlichen Weiterbildung und die Verbesserung der Berufschancen eine 

große Rolle spielen. Die berufstätigen Bachelorabsolvent_innen zeigen in sub-

jektiven und objektiven Kriterien keine großen Unterschiede zum Bundes-

durchschnitt.  
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